
Belgian Disability Forum vzw (BDF) 

Bestuursorgaan - 08/11/2022 

Notulen 

(De NL versie is vertaald met DeepL voor het gemak van de leden van de OA-BO. De officiële versie is 

de Franstalige). 
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A01. Goedkeuring van de OA-BO-verslagen van 

03/09/2022 : 

• Het OA-BO stelt de notulen van 03/09/2022 vast. 

A02. Vergaderkalender 

a) Vergaderrooster 2023 

• PG geeft de voorkeur aan lunchtijd. Idem voor PSch, ChA, BV 

• Voor ThD is het een beetje moeilijk om 12:00 aanwezig te zijn, maar het zal 
hem lukken 

• OME benadrukt dat de lunchsessie afhankelijk is van de beschikbaarheid 
van zalen.  



• De Raad kwam overeen dat de vergaderingen bij voorkeur tijdens de lunch 
worden gehouden. 

• GM merkt op dat de "hybride" organisatie de regel zal worden 
b) Kalender van EDF + UNCRPD-activiteiten 

• OME legt uit dat de situatie van België op UNCRPD-niveau in 2023 niet zal 
worden geanalyseerd door het Comité voor de rechten van personen met 
een handicap. 

• GM was van mening dat het voor de afronding van het BDF-verslag 
waarschijnlijk de verkeerde aanpak was om de fiches definitief op te 
stellen. Het verslag zal moeten worden bijgewerkt naar gelang van de 
vorderingen in 2023. 

• PSch is het ermee eens, vooral omdat we verder moeten gaan dan wat de 
regering in haar verslag heeft gezet. 

• De OA-BO is van oordeel dat de vergadering van het UNCRPD-
toezichtcomité die voor 10/11/2022 is gepland, moet worden 
gehandhaafd, dat de situatie met betrekking tot het tijdschema moet 
worden toegelicht en dat het tijdschema voor de vergaderingen van 2023 
moet worden vastgesteld. 

A03. BDF - Gewone AV van 16/03/2023: voorbereiding 

a) Aansluiting: Alzheimer Liga Vlaanderen toepassing 

• OME verklaarde dat Alzheimer Liga Vlaanderen het lidmaatschap van het BDF heeft 
aangevraagd en de nodige documenten heeft ingediend. 

• GM stelde voor een vergadering voor te stellen aan de ALVl. Dit zou een gelegenheid 
zijn om hen te vragen wat hun banden zijn met hun Franstalige tegenhanger en te 
zien of zij ook lid kunnen worden... 

b) Thema van het informatiegedeelte 

• OME lichtte toe dat tijdens elke AV een informatievergadering over een specifiek 
onderwerp wordt gehouden.  

• ThD stelde voor om van gedachten te wisselen over de nieuwe richtsnoeren van het 
Comité voor de rechten inzake deïnstitutionalisering. Met een spreker van UNIA of 
van het voorzitterschap van de Raad van Bestuur. 

• GM meent dat het ook interessant zou zijn om de analyse van Isabelle Hachez 

• PG stelt voor de opwarming van de aarde, de energiecrisis en de gevolgen daarvan 
voor personen met een handicap aan te pakken. 

• ThD stelt voor het vraagstuk van de digitalisering aan te pakken  

• De OA-BO is het ermee eens dat deze verschillende aspecten en de thema's van 
het Belgische EU-voorzitterschap het basiskader kunnen vormen van het politieke 
memorandum dat het BDF zal moeten opstellen in het kader van de Europese 
verkiezingen van 2024 en voor het Belgische EU-voorzitterschap: de AV 2023 zou 
het juiste moment zijn: net voor het Belgische voorzitterschap en voordat de 
partijen hun "programma's" afwerken. 

• OME besluit met het idee om in maart een AV van de voornaamste 
belanghebbenden te houden over 3-4 thema's en een tweede AV in het najaar (of 
eerder) om het memorandum af te ronden.  

A04. EDF - Raad van bestuur Dublin - 2022/11/19-20 

• OME legde uit dat alleen de agenda nog beschikbaar was. Het secretariaat zal zijn best doen 

om Bart goed voor te bereiden. 



• De OA-BO verzoekt het Secretariaat bijzondere aandacht te besteden aan de volgende 

punten: 

3. Kosten van levensonderhoud - Nationale en Europese antwoorden:  
7. Werkgelegenheidspakket  
14. Gedragscode voor bestuur en directie  
15. Constitutionele herziening  
17. Diversen: Coöptatie van bestuursleden - belangrijk, want als er coöptatie is, is 

dat om een bepaalde persoon erdoor te krijgen. 

A05. UNCRPD - België - Schaduwrapport: stand van 

zaken 

• OME legt uit dat  

• de ontwerpteksten voor de artikelen 1-4 tot en met 17 zijn aan de 
ledenorganisaties toegezonden 

• België komt niet voor op de lijst van staten waarvan de situatie in 2023 door het 
Comité voor de rechten zal worden geanalyseerd. 

• De kwestie van de agenda van de vergaderingen van het toezichtcomité wordt 
behandeld onder agendapunt A02. 

A06. VN - SDG 

a) SDG Forum 4/10/2022 - BDF Workshop - Feedback OME + CHS 

• OME legt uit  

• dat de onderdelen van de "plenaire vergaderingen" nogal algemeen en te 

eentonig waren. Gezien de verscheidenheid aan deelnemers is het moeilijk 

om iedereen tevreden te houden. Hij maakte geen aantekeningen: dit was 

van zeer relatief belang voor de invaliditeit.  

• dat de verscheidenheid aan workshops het mogelijk maakte interessante 

onderwerpen te vinden. Hij nam deel aan de FRDO-CFDD workshop. 

Verschillende organisaties die actief zijn in MFSD gaven een presentatie van 

tien minuten, gevolgd door een uitwisseling met het publiek. 

• de locatie in Flagey was veel positiever dan in voorgaande jaren. De 

bereikbaarheid was niet perfect, maar de gastvrouwen kenden de plaats en 

wisten kleine problemen op te lossen. Flagey is gemakkelijk bereikbaar met 

het openbaar vervoer, voor wie met de MIVB-tram kan reizen... 

b) Deelname BDF aan SDG Forum 2023 

• OME legt uit  

• dat er slechts een dozijn deelnemers waren... Hij is van mening dat het 

voldoende is om de zaken twee keer op deze manier te hebben 

gepresenteerd. De formule heeft zijn tijd gehad.  

• het belangrijkste belang was dat het BDF deel uitmaakte van het 

voorbereidingsteam en de boodschappen van toegankelijkheid en inclusie 

kon overbrengen 

• Voor 2023 wil hij de ervaring niet herhalen, maar stelt hij voor de FRDO te 

vragen zijn werkplaats te kunnen integreren. Dit zou voor het BDF een extra 

argument zijn om volwaardig lid van de CFDD te worden. 

• De OA-BO is het ermee eens 

c) SDG & handicap - België: geen indicatoren die inclusie meten 



• VDE stelt voor Khattabi te ondervragen over het ontbreken van inclusie-indicatoren 

in de verslagen en te vragen hiermee rekening te houden voor 2023. 

• GM wees erop dat het ontbreken van integratie-indicatoren ook het onderwerp kan 

zijn van specifieke werkzaamheden onder het Belgische voorzitterschap van de 

Europese Unie.  

• De OA-BO stemt in met een brief aan het kabinet Khattabi en met een suggestie 

betreffende de opname van indicatoren  

A07. VN - Geweld tegen vrouwen : 

a) EDF - Standpuntnota 

• OME legt uit dat  

• Het EDF heeft een standpunt gepubliceerd over gedwongen sterilisaties. De 

inhoud ervan is niet erg bevredigend op Belgisch niveau, maar wijst op 

inconsistenties tussen praktijken die "niet bestaan", maar maatregelen die 

impliceren dat ze wel bestaan. Marine heeft hierover contact opgenomen 

met een medewerker van de FOD Buitenlandse Zaken (Natalie Cloosen). Op 

22/11/2022 om 11.00 uur vindt een vergadering plaats. Het BDF zou daar 

vertegenwoordigd kunnen zijn. 

• dit heeft belangstelling gewekt in de pers in België, zie de punten b) en c) 

• GM wijst op het bestaan van beperkingen voor vrouwen: weigering van 

moederschap, weigering van steun. In de nota van het EDF wordt weliswaar 

gesproken over verplichte sterilisaties, maar niet over het feit dat vrouwen het recht 

hebben om al dan niet kinderen te krijgen. Het recht van de vrouw om over haar 

lichaam te beschikken en dus om een abortus aan te vragen, wordt hoe dan ook niet 

genoemd. De vertegenwoordigers herinneren aan dit aspect 

• VDE vraagt wie Marine Uldry op 22/11/2022 kan vergezellen? Charlotte zei dat ze 

zich beschikbaar kon stellen, maar dat ze onmiddellijk na de vergadering in 

Antwerpen moest zijn. Als zij per videoconferentie kan deelnemen, zou dat mogelijk 

zijn. OME zal Marine hierover vragen stellen. 

b) BX1 

• OME legt uit dat het artikel precies overlapt met de inhoud van het briefje dat hij 

schreef aan de NYT-verslaggever 

c) New York Times 

• OME legt uit dat Marine Uldry een NYT verslaggever doorverwees naar het BDF. Hij 

deed zijn best om haar te documenteren. Naar verluidt voert ze nu een 

achtergrondonderzoek uit naar de zaak 

d) CEDAW - Slotopmerkingen over het 8ème verslag van België - Celie Huybens 

• CHS legt uit  

• dat het rapport verwijst naar gedwongen sterilisaties, gebaseerd op de 

memo van het EDF, die op zijn beurt verwijst naar het alternatieve rapport 

van het BDF uit 2014. Daarin stond inderdaad, maar zeer voorzichtig, dat 

vrouwen met een handicap worden onderworpen aan ongepaste 

behandeling, met name in instellingen. 

• dat er een ernstig gebrek is aan statistische gegevens in België 

• VDE vindt dit rapport van het CEDAW-Comité een goed rapport voor het BDF omdat 

het de ervaringen van vrouwen met een handicap weergeeft. Zij vroeg of het 

secretariaat de ministers Lalieux en Vandenbroucke, staatssecretaris Schlitz 



• OME zal Marine Uldry (EDF) op de hoogte brengen, aangezien het een grote stap 

voorwaarts is dat in een verslag die niet specifiek gaat over de leventoestanden van 

personen met een handicap rekening wordt gehouden met de werkelijkheid van 

personen met een handicap. Dit is een verzoek van het EDF. 

• De OA-BO verzoekt dit punt op de agenda van de IMC te plaatsen. 

A08. UN - FIRM-IFDH 

a) Enquête - Ruimte voor mensenrechtenverdedigers 

• VDE legt uit dat het Zwitserse Federale Instituut voor Mensenrechten (IFDH) een 

onderzoek uitvoert naar de druk op werknemers van mensenrechtenorganisaties.  

• Het secretariaat bereidt een antwoord voor. Maar het is niet speciaal in de sector 

van personen met een handicap dat dit soort problemen zich voordoet. 

b) Vergadering met de OA-BO: 10 januari 2023 

• VDE verklaart dat zij met de onderzoeker heeft afgesproken om op 10/01/2023 op 

de OA-BO te vergaderen over het werk van IFDH. 

A09. VN - België zetelt in de Mensenrechtenraad: vraag 

aan de minister van Buitenlandse Zaken over de opname 

van DSP's 

• GM vroeg het secretariaat de minister van Buitenlandse Zaken te benaderen en te vragen 

om een ontmoeting. Zij vroeg of het NHRPH hierbij betrokken moet worden? 

• VDE antwoordde dat dit typisch internationale kwesties zijn. Dus waarschijnlijk alleen 

BDF, maar hoe dan ook zal de informatie worden doorgegeven. 

• PG merkte op dat dit de uitnodiging voor de AV van het BDF zou kunnen rechtvaardigen. 

• De OA-BO was het ermee eens dat dit interessant zou zijn, maar dat het beperkt zou 

blijven tot dit aspect, wat niet ideaal zou zijn in de aanloop naar het Belgische EU-

voorzitterschap en de verkiezingen. Het zou beter zijn dit onderwerp op te nemen onder 

de onderwerpen van het BDF-nota. 

• De OA-BO stemt in met een verzoek om een ontmoeting met de minister van 

Buitenlandse Zaken. 

A10. EU - Richtlijn vliegtuigpassagiers: EG-onderzoek 

• OME legde uit dat hij een telefoontje had gekregen van een CAWAB-medewerker die 

voorstelde dat het BDF een reactie voor alle bij het BDF aangesloten organisaties zou 

coördineren. Hij had op de website van de EG gekeken, maar het was niet mogelijk de 

hele vragenlijst te krijgen. Hij stelde voor om in eigen naam te antwoorden en 

schermkopieën te maken om een samenvatting van het antwoord aan de bij BDF 

aangesloten organisaties voor te stellen. Hij zal het EDF vragen naar de inhoud van de 

vragenlijst om te zien welke aspecten moeten worden benadrukt. 

A11. EDF - Jeugdcomité: Charlotte Aelbrecht sollicitatie 

aanvaard 

• De OA-BO feliciteert Charlotte met haar benoeming. 



• ChA legde uit dat de eerste vergadering van het EDF-Jeugdcomité zal plaatsvinden ter 

gelegenheid van de EU-dagen van personen met een handicap. In december is ook een 

ontmoeting gepland tussen het EDF-Jeugdcomité en de Europese commissaris (Dali ???). 

Ze zal meedoen. De voorbereiding hiervan gebeurt samen met Haydn Hammersley, 

beleidsmedewerker van het EDF. De besproken thema's zijn: meervoudige discriminatie, 

moeilijkheden bij de toegang tot werk, de overgang tussen studie en arbeidsmarkt  

• GM vestigde zijn aandacht op het feit dat er met betrekking tot de toegang tot werk een 

algemene opmerking over artikel 27 bestaat. In regel 81 staat dat "...werkgelegenheid in 

sociale werkplaatsen wordt afgeschaft...". België en het BDF zijn het niet eens met een 

dergelijke zeer radicale aanpak. Aangepast werk is een instrument voor de integratie van 

mensen met een handicap. Het is niet het enige, maar het maakt er deel van uit.  

• BV bevestigt dit standpunt. Werken in een aangepast werkbedrijf is soms een nuttige 

stap naar werk op de algemene arbeidsmarkt. 

• OME herinnert eraan dat we in België niet meer spreken van beschutte werkplaatsen 

maar van aangepaste werkbedrijven. Het gegarandeerde interprofessionele 

minimumloon maakt deel uit van de vooruitgang die in België bekend is en niet in andere 

lidstaten. We moeten er zeker van zijn dat we met kennis van zaken spreken. 

A12. FRDO-CFDD - Aanvraagbrief BDF voor permanent 

lidmaatschap 

• OME stelde voor een brief op te stellen aan de directeur van de FRDO om te vragen naar 

de procedure en het tijdschema voor het BDF om bij de vernieuwing van de FRDO het 

lidmaatschap van de FRDO aan te vragen. Dit zal ook een gelegenheid zijn om te vragen 

of het BDF kan deelnemen aan de FRDO-workshop op het SDG-Forum 2023. 

A.13. België - Conferentie "Federaal plan voor personen 

met een handicap", 22/11/2022 

• Het secretariaat heeft de uitnodiging ontvangen voor de door minister Lallieux 

georganiseerde conferentie om het "Federaal plan voor personen met een handicap" te 

presenteren. Zij vroeg wie de OA-BO kon vertegenwoordigen. 

• BV zal er zijn 

• OME is van mening dat het informeren van de lidorganisaties en het EDF over wat er op 

"federaal" niveau gebeurt, deel uitmaakt van de opdracht van het BDF. Er zal een 

nieuwsbericht worden voorbereid. 

A. 14.Frankrijk - Bezoek van een delegatie van de 

regionale raad van Auvergne-Rhône-Alpes : BDF + Ligue 

Braille - 27/10/2022 

• CHS heeft het bezoek van de ondervoorzitter van de regionale raad van Auvergne-Rhône-

Alpes aan de Brailleliga toegelicht. Zij was zeer geïnteresseerd, vooral omdat zij in 2023 werk 

zullen maken van visuele handicaps. l 

• BV legde uit dat directeur-generaal Noëlla Jardin in Brussel presenteerde wat de Braille Liga 

doet op het gebied van technische hulpmiddelen. 



A. 15. EDF - 5ème Europees Parlement van personen met 

een handicap - Oproep aan Belgische parlementsleden 

• OME legde uit dat het EDF in dit stadium de nationale raden vraagt de parlementsleden aan 

te schrijven met het verzoek de reis van de deelnemers te helpen financieren. Voor België is 

dit, gezien de nabijheid, minder belangrijk dan voor de andere staten. Maar het is een kans 

om de Belgische EU-parlementariërs bewust te maken. 

• VDE: we zullen moeten nadenken over de voorbereiding van de Belgische delegatie... 

Punten ter informatie 

B01. EDF - EUPH-dagen 

B02. Doof Vlaanderen - Verandering van bestuurder & 

contactpersoon 

Diverse 

C01. Statuten - Ondertekeningsformulier Monitor NL en 

FR versies 

C02. Nieuw wetboek van strafrecht in voorbereiding  

• PG vestigt de aandacht op een artikel over de hervorming van het wetboek van 

strafrecht, die waarschijnlijk in 2025 zal worden doorgevoerd. Het bevat elementen 

over gedwongen behandeling. Te zien in de context van het "Oviedo Protocol" ??? 

https://www.tijd.be/politiek-economie/belgie/federaal/regering-haalt-napoleon-uit-

het-strafrecht/10426122.html?_sp_ses=1cd61f75-eb1d-4876-a0d9-ab0df56eaf7f 

 

https://www.tijd.be/politiek-economie/belgie/federaal/regering-haalt-napoleon-uit-het-strafrecht/10426122.html?_sp_ses=1cd61f75-eb1d-4876-a0d9-ab0df56eaf7f
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